
Jaarverslag Zorg en Theetuin Sarasvati 2021

Doordat we begin dit jaar nog steeds in een Lockdown zaten vanwege de Corona-pandemie  was het
fijn dat we  in de zorgtuin konden werken. Er waren op  dinsdag en donderdag steeds maar 2 
mensen per keer aanwezig en voor de nodige  1,5 meter afstand zaten  we tijdens de pauzes in de 
grote voorkamer van Hanneke. Voor de vergaderingen bleven we thuis en maakten we gebruik van 
de groeps-App, omdat we anders met teveel bij elkaar waren.
Gelukkig kon er in maart langzamerhand steeds meer, om uiteindelijk weer “vrij” te kunnen leven, 
hoewel “voorzichtigheid” nog steeds de boodschap is.
Half februari  zijn de knotwilgen geknot  en konden er hekwerken worden gevlecht en heel veel 
hout worden opgeruimt.
Op 24 februari is het labyrint op afspraak weer geopend zodat er niet teveel mensen tegelijk komen.
Hierdoor is wandelen in het labyrint meer Coronaproof dan in een bos!
Hans heeft tegen de schuur, aan de kant van het Maar, een houten moestuinbak op hoogte gemaakt
voor Marian waar ze veel plezier van heeft gehad. Ze heeft er heel veel radijsjes uit geoogst.
Per 3 maart hebben we een nieuw bestuur gevormd. Betty is voorzitter en heeft de voorzittersmap 
in bezit zolang zij deze functie heeft. Hanneke is coördinator en Marian is secretaris. 
Hans is vertrouwenspersoon voor de vrijwilligers en de cliënten.
Zorg- en Theetuin Sarasvati  is eind maart voor het eerst als RustPunt open gegaan voor wandelaars 
en fietsers. Hiervoor hebben we nu een vlag en een bord met RustPunt erop.  Vooraan in de schuur 
is een zitje met koffie en thee gemaakt en er ligt een gastenboekje om een berichtje achter te laten.
 Buiten is een mooie ronde houten picknicktafel gekomen.  Om het Rustpunt en de tuin beter 
kenbaar te maken hebben we folders van de tuin/rustpunt verspreid bij o.a. VVV, winkels en horeca. 
In april is het stuk grond met de brandnetels achter de schuur door een grondverzetbedrijf met een 
kraantje geëgaliseerd voor gras en een moestuin.
De zorgtuin heeft een wildlife camera geplaatst om de egels, de vogels en andere dieren vast te 
leggen. Op de filmbeelden waren duidelijk o.a. muizen, een nieuwsgierig ratje en steenmarters 
herkenbaar.
Dit jaar zijn we weer bezig met fondsenwervingen voor de multifunctionele ruimte  die we in de 
schuur willen realiseren, zodat we ook bij slecht weer een ruim onderkomen hebben om hier 
gezamenlijk kunnen klussen of op een andere manier creatief bezig te kunnen zijn (eventueel dan 
ook weer samen met Talent dagbesteding), want de huidige kantine is hiervoor veel te klein. Er zijn 
dit jaar al wel enkele bedragen via het Subsidiebureau  Nederland binnen gekomen, maar het is nog 
steeds te weinig om te kunnen gaan bouwen. 
Matthijs van Druten van het Subsidiebureau Nederland heeft hiervoor een projectplan geschreven.
De uitkijktoren is weer kindvriendelijk gemaakt, de planken die iets los zaten heeft Hans weer vast 
gemaakt. Ook heeft hij begin dit jaar een ophangsysteem en sorteerbakken gemaakt  in de schuur 
om het grote en kleine gereedschap netjes te kunnen opruimen.
Omdat Antonia  en Arnold Veen zijn gestopt als doppen inzamelpunt heeft zorgtuin Sarasvati dit nu 
overgenomen.  Plastic doppen kunnen schoon en netjes worden ingeleverd in plastic zakken in de 
houten bak of los in een afgesloten prullenbak achter het huis en zullen regelmatig worden 
weggebracht. De opbrengst van alle doppen gaat naar de KNGF Geleidehonden. 

In de schuur is een groot insectenhotel  in opdracht van de Bewonerscommissie FFD gebouwd.
Op zaterdagochtend tussen 10.00 en 12.00 uur  is deze aan de Biesummerlaan geplaatst door de 
vrijwilligers.  Hiervoor werd een wedstrijd uitgeschreven voor de mooiste naam, deze is gewonnen 
door Masja Pit. Zij mocht op 21 november haar bordje met “Buzzzummer Inn”  bevestigen op het 
insectenhotel.



Het is de bedoeling dat in het voorjaar van 2022  de andere twee insectenhotels in Fivelzigt en op 
Dethmerseiland worden geplaatst.
Hanneke is vier weken naar haar dochter in Mali geweest en in die tijd is de tuin beheerd door Hans 
en Coba, zodat het werk in de tuin gewoon door kon gaan. 
Het RustPunt  werd van tijd tot tijd door de vrijwilligers van Bie Daip beheerd.
In augustus is Coba gestopt als vrijwilliger en heeft ze als dank voor haar inzet een bloeiende 
Medinella magnifica plant namens de vrijwilligers gekregen.
Er is een dieptepunt bereikt in het aantal vrijwilligers; van de 5 vrijwilligers die er nog over zijn 
komen er maar steeds twee in de tuin te werken.

Half augustus hebben we een boottochtje op het Maar gemaakt. Helaas kwam de motor vast te 
zitten in de vele waterplanten  waardoor de motor het begaf en een tweede tochtje met de overige 
vrijwilligers er helaas niet meer in zat op korte termijn.
Hanneke heeft naar een idee van Betty een grote bloembak van gebroken stoeptegels vooraan bij 
de weg gemaakt. Betty zorgt volgend jaar ook voor de bloemen in de bak, dit om de entree van de 
tuin wat op te fleuren.
Begin december hebben we de houten kerstboom weer bij de weg gezet. Voor boven in de boom is 
een grote houten ster gemaakt en zowel de ster als de boom stond weer in een stralend licht van 
vele lampjes.
Eind dit jaar was er weer een totale Lockdown, waardoor het kerstbloemschikken wat Betty wou 
organiseren, helaas niet door kon gaan  met  7 deelnemers, want er mochten maar 2 extra personen
worden uitgenodigd; dit was even een domper voor ons, omdat we toen met 3 personen ongeveer 
12 bakjes met Helleborus, kerstdecoratie en lichtjes erin moesten maken voor alle vrijwilligers en 
deelnemers aan de tuin, maar dit was gewoon overmacht. Gelukkig werden de kerststukjes erg 
gewaardeerd door iedereen.
Er is een verjaardagskalender opgesteld van alle vrijwilligers van de tuin. Zo krijgt iedereen een 
kaartje vanuit de tuin, met b.v. gedroogde bloemen erop, op zijn/haar verjaardag. Het idee is 
afkomstig van Marian.
Er waren dit jaar veel plannen, maar door de vele Lockdowns en alle maatregelen konden we maar 
weinig ten uitvoer brengen.
Er waren dit jaar 6 vrijwilligers en 1 cliënt.

Aantal cliënten: 1 cliënt 

Aantal vrijwilligers: 1 januari 2021 waren er 7 vrijwilligers
31 december 2021 waren er 3 vrijwilligers 

Verwachting voor het komend jaar: Blijvend punt van aandacht is de realisatie van de 
multifunctionele ruimte in de schuur.


